
Vandløbslavet for Nedre Tude Å og Vårby Å 

 

Referat af generalforsamling 

 

 

Dato: 07-02-2019, kl. 18.00 

 

 
Dagsorden 
 

• Velkomst, orientering og valg af dirigent 

• Valg af referent og stemmetællere 

• Bestyrelsens beretning 

• Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse 

• Indkommende forslag 

• Forelæggelse af budget og fastsættelse af kontingent 

• Valg af 2 medlemmer til bestyrelsen (ulige år): Ulrik Kristensen og Lisbeth Rasmussen 
genopstiller 

• Valg af 2 suppleanter: På valg er Michal Andersen og Peter Beck  

• Valg af revisorer: På valg er Palle Lindholm Christiansen og Kjeld Olesen 

• Eventuelt 
 
Generalforsamlingen holdes i år i samarbejde med Gefion, der inviterer til medlemsmøde. Her vil 
Erhvervspolitisk konsulent Erik Blegmand starter aftenen med at holde et indlæg om ”Spildevand i 
sjællandske vandløb”. Mere information på https://vkst.dk/events/medlemsmoede-spildevand-i-vandloeb/ 
Tilmelding senest 4. februar, af hensyn til spisning til Formand Kai Jespersen, Kai@Vaarbygaard.dk, 
mobil 20 67 38 38 eller via hjemmesiden oven for. 

 

Sted: Kelstrup Forsamlingshus 

 

Inden generalforsamlingen afholdt Gefion ved Erik Blegmand og Jens Henrik Madsen et indlæg vedr. de 

stikprøvevise analyser som foreningen har foretaget i sommeren 2018 for vurdering af primært fosfor, 

kvælstofindholdet og organiske stoffer i vores å-løb. Prøve tagningen blev foretaget på relevante 

positioner i Tude å. 

Resultaterne af stikprøverne gav en vurdering af byernes/bysamfundenes udledningskoncentrationer af 

dels fosfor og dels kvælstof. Da prøverne var foretaget i den tørre sommer 2018, var landbrugets 

udledning gennem markdræn meget ubetydelige, og prøven gav derfor et helt andet nuanceret billede af 

forureningskilderne i åløbene. Resultaterne er efterfølgende af Gefion forelagt Folketingets Miljøudvalg. 

Notat af undersøgelserne lægges på Ålavets hjemme side.  

 

 

1. Velkomst, orientering og valg af dirigent: 

Efter velkomsten blev Kaj Madsen valgt som dirigent. 

Kaj indledte med at erklære generalforsamlingen lovlig indkaldt jf. vedtægterne. 

28 medlemmer deltog i generalforsamlingen. 

  

2. Valg af Hvorfor renoveres slusen ikke referent og stemmetællere: 

Ulrik Kristensen blev valgt til referent. 

Hans Jørgen Sørensen og Lars Rasmussen blev valgt til stemmetællere. 

 

3. Bestyrelsens beretning: 

Kaj Jespersen forelagde bestyrelsens beretning. Beretningen i den fulde længde er vedhæftet 

referatet.  

Bemærkninger: 

Jens Henrk Madsen: Usikkerhed om hvornår oprensningen af tang foretages ved Tude Å’s 

udmunding i Storebælt. Kommunen mener at oprensning er nyttesløs. 



Saltvandsmålinger er udført øst for Bilsø vej af Niels Christian Tramp, disse har vist at indholdet af 

salt i åvandet har alt for høje koncentrationer, hvilket dog variere i takt med højvandsindtrængning 

fra Storebælt. 

I forbindelse med udførsel af det påtækte genslyngningsprojekt for Tude Å kunne OF Frølunde Fed 

v. Palle Orth  oplyse, at foreningen har protesteret mod det påtænkte smolthegnet. 

 

Jens Henrik Madsen bemærkede, at der i forbindelse med de påtænkte diger til beskyttelse af 

sommerhusbebyggelsen skal foretages dræning langs digerne. Vedligeholdelse af disse er pålignet 

grundejerforeningen.  

 

Beretningen blev efterfølgende godkendt. 

 

4. Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse: 

Knud Hansen forelagde det reviderede regnskab, der for 2018 udviste et positivt resultat for året på  

kr.1.930,00 med 43 medlemmer. Overskuddet henlægges til egenkapitalen. 

. 

Regnskabet blev godkendt. 

 

5. Indkomne forslag: 

Der var ingen indkomne forslag. 

 

6. Forelæggelse af budget og fastsættelse af kontingent: 

Budgettet for 2019 blev ligeledes gennemgået, her er budgetteret med et underskud på kr. 3.600,00 

Kontingentet for 2020 er fastsat til kr. 300,00 for erhvervsdrivende og kr. 100,00 for private. 

 

7. Valg af 2 medlemmer til bestyrelsen, samt 2 suppleanter: 

Lisbeth Rasmussen og Ulrik Kristensen var jf. vedtægterne på valg. Begge genvalgt uden 

modkandidater. 

Som suppleanter blev og Peter Beck valgt som 1. suppleant og  Michael Andersen valgt som 2. 

suppleant. Begge valgt uden modkandidater. 

 

 

8. Valg af revisorer: 

Palle Lindholm Christiansen og Kjeld Olesen blev begge genvalgt som revisorer. 

 

9. Eventuelt: 

Alle medlemmer opfordres til tilbagemeldinger på ålavets aktiviteter, hvis der på åstrækninger er 

problemer eller uregelmæssigheder i forbindelse med kommunens vedligeholdelse bedes 

bestyrelsen kontaktet.’ 

Afslutningsvis takkede Kaj Jespersen Kaj Madsen for varetagelse af dirigenthvervet samt for en pæn 

tilslutning fra medlemmernes side ved  generalforsamling.  

 

 

 

 

07-02-2019/Ulrik Kristensen  


